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Protokół Nr XIV/25 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego  

VII kadencji 
odbytej w dniu 30 maja 2025 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 

 
 

Punkt 1 (czas 00:00-02:10) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 9:01 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Panów Starostę i Wicestarostę, Panią Sekretarz, 
Panią Skarbnik, radcę prawnego Pana Piotra Flatowa, Panią Naczelnik Wydziału 
Edukacji, wszystkich gości zaproszonych przybyłych na sesję oraz osoby oglądające 
transmisję online. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, że w sesji 

uczestniczy 16 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana do podjęcia 
prawomocnych uchwał. 

 
Stan ogólny Rady wynosi 17 Radnych. Nieobecny Radny Piotr Płażalski  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 

Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu. 

 
Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 

Punkt 2 (czas 02:11- 06:39) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XIV sesji Rady Powiatu Drawskiego. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek obrad. 
 

Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść zmiany 
do porządku obrad sesji? 

 
Wprowadzenie zmian zgłosił Starosta Pan Jacek Kozłowski, który w imieniu 

Zarządu chciałby wnieść o wykreślenie z porządku obrad pkt. 12 ppkt. - projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad rozliczenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny 
w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz rozliczania czasu pracy nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat Drawski.   

 
Przewodnicząca Rady Powiatu na prośbę Radnych spytała Starostę o powód 

wprowadzenia zmiany.  
 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który krótko odpowiedział, że taka jest 

dzisiejsza decyzja Zarządu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, którzy nie są w komisjach, 

że na wczorajszym posiedzeniu komisji wspólnej tj.29.05.2025 r. trwała długa dyskusja 
na temat właśnie tej uchwały, a w konsekwencji została ona wycofana. 

 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który jeszcze raz powiedział jest to decyzja 

Zarządu, a jeśli ktoś chce wiedzieć dlaczego to powinien uczestniczyć w posiedzeniu 
komisji. 

 
Przybycie na salę narad Radnego Pana Piotra Płażalskiego. Stan Rady: 17 Radnych. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania 

nad wnioskiem o wykreślenie pkt. 12 ppkt. c – projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie określenia zasad rozliczenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego oraz rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Powiat Drawski.  
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Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw”  
  2 głosach „wstrzymującym się” i 
  0 głosie „nieoddanym” 
przyjęła wniosek o wykreślenie pkt. 12 ppkt. c – projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie określenia zasad rozliczenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku 
szkolnego oraz rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla 
których organem prowadzącym jest Powiat Drawski. 
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

Punkt 3 (czas 06:40-07:54) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 24 kwietnia 2025 r.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 

wglądu w Biurze Rady Powiatu i spytała czy Radni mają pytania do protokołu  
z XIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 24 kwietnia 2025 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania 
nad przyjęciem protokołu z XIII sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 24 kwietnia 
2025 r. 

 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
16 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw”  
  1 głosie „wstrzymującym się” i 
  0 głosie „nieoddanym” 
przyjęła protokół z XIII sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu 24 kwietnia 
2025 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Punkt 4 (czas 07:55-12:01) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę Jacka 

Kozłowskiego. 
 

Głos zabrał Pan Starosta J. Kozłowski, który powiedział, że każdy z Radnych 
otrzymał sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Jeżeli są pytania to bardzo 
proszę.  

 
Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana 

Starosty? 
 

Głos zabrała Radna Pani B. Głowacka, która poprosiła o informacje dotyczące 
postępu prac związanych z Centrum Wsi Pojezierza Drawskiego w Gudowie, tj. pkt. 10 
i 12. Pani Radna chciałaby dowiedzieć się czegoś więcej w tym temacie. 

 
Głos zabrał Pan Starosta J. Kozłowski, który wyjaśnił, że zostały rozpoczęte prace 

nad remontem Stodoły w Gudowie, jest już po przetargu, ale Zarząd jeszcze nie przyjął 
wyników przetargu, więc czekamy na decyzję Zarządu, która zapadnie na najbliższym 
Zarządzie. Wykonawca jest wyłoniony. 

  
Głos zabrał Radny Pani W. Włodarczyk, który przywrócił temat z poprzedniej sesji 

o tym kto odpowiada za materiały przygotowane na sesję, a w punkcie 10 jest napisane 
„wartość szacunkowa brutto wynosi 1 776 396 zł (2 184 967 zł netto).” 

 
Głos zabrał Pan Starosta J. Kozłowski, który udzielił odpowiedzi, że oczywiście 

wartości są zamienione. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma jeszcze pytania do 

Pana Starosty? 
 
Głos zabrał Radny Pan M. Chojnacki, który złożył zapytanie do punktu 31 

dotyczącego petycji z dnia 24 marca 2025 r. w sprawie udostępnienia boiska szkolnego 
„Orlik”, którego Zarząd nie poparł. Radny składa zapytanie czy Pani Dyrektor ustaliła 
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już regulamin, harmonogram i symulację kosztów, czy jest jakiś pomysł czy może 
problem jest już rozwiązany. 

 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który odpowiedział, że pierwsza odpowiedź 

nie satysfakcjonowała Zarządu, ale nieco niżej jest informacja, że przyjął drugą 
informację gdzie okazało się, że możemy go uruchomić i że jest jeszcze zainteresowany 
Burmistrz Drawska, który nie ma aktualnie swojego Orlika, ponieważ jest on  
w remoncie. Wspólnymi siłami Orlik zostanie otwarty, nie tylko tak długo jak 
starczałyby środki samego Powiatu. Boisko będzie otwarte przez całe wakacje a nawet 
trochę dłużej i jest tam w puncie 31 dokładna data. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma jeszcze pytania do 

Pana Starosty? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
 

Punkt 5 (czas 12:02-16:51) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski 
i zapytania Radnych. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy ktoś z Radnych chce złożyć 

interpelacje, wniosek lub zapytanie? 
 

Głos zabrał Radny Pan W. Włodarczyk, który złożył zapytanie dotyczące zakupu 
samochodu osobowego dla Starostwa – czy już jest po przetargu oraz czy faktycznie 
stać nas teraz na zakup samochodu, który jest wart prawie 400 tys. zł? Pan Radny 
powiedział, że obecny samochód (Toyota) jest sprawny i że uważa, iż nie stać nas teraz 
na to, biorąc pod uwagę, że według Zarządu brak jest środków finansowych na zajęcia 
rozszerzone w szkołach, że został wprowadzony system zmniejszający wartość  
i rozliczenie nadgodzin ponadwymiarowych, że pracownicy dostali 300zł brutto 
podwyżki, itd. Natomiast Pan Radny powiedział, że wie, iż samochód Dacia używany 
przez pracowników wymaga już wymiany. 
 
Treść złożonego zapytania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Głos zabrała Radna Pani U. Ptak, która złożyła interpelację nawiązującą do 

otrzymanej odpowiedzi na poprzednią interpelację, dotyczącą oznakowania poziomego 
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drogi powiatowej 1962Z, która zawierała informację, iż nie ma możliwości 
oznakowania tej drogi. Pani Radna znalazła informację w Dzienniku Ustaw nr 526 zał. 
nr 2, który mówi wyraźnie, że organ zarządzający może stosować linie krawędziowe  
w miejscach niebezpiecznych takich jak łuki drogi i odcinki dróg o zwiększonej 
wypadkowości, może również dla bezpieczeństwa oznakować znakiem poziomym 
zbliżający się zakręt. Pani Radna prosi o pochylenie się nad jej interpelacją, ponieważ 

droga na odcinku Złocieniec-Ostrowice jak również Złocieniec - Kalisz Pomorski 
powinna być tak oznakowana ze względu na jej ciemną nawierzchnię i niebezpieczne 
zakręty.  
 
Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby złożyć 

interpelacje, wnioski lub zapytania?  
 

Głos zabrała Radna Pani U. Ptak, która złożyła wniosek dotyczący informacji  
w protokołach z sesji, wnioskując o to, aby interpelacje, wnioski i zapytania, jak  
i odpowiedzi na nie były pisane w protokole szczegółowo oraz aby protokół zawierał 
wszystkie szczegóły bez pomijania tego co niewygodne komuś. 

 

Treść złożonego wniosku stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy jeszcze ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelacje, wnioski lub zapytania?  

 
Nikt z Radnych więcej interpelacji, wniosków i zapytań nie zgłaszał. 

 
 

Punkt 6 (czas 16:52-38:51) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest trybuna obywatelska. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś w trybunie chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrała Pani Marta Nowak Frankowska reprezentująca Związek 

Nauczycielstwa Polskiego – Prezes oddziału w Złocieńcu, która powiadomiła, że jest tu 
po to, aby zwrócić Radnym uwagę na uchwałę, która miała być dziś głosowana tj. punkt 
12 ppkt. C uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad rozliczenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 
zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz rozliczania czasu pracy 
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nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Drawski. Pani Prezes powiedziała, że do dnia wczorajszego nie otrzymali informacji, że 
uchwała zostanie wycofana, ale chcieliby zwrócić uwagę na sytuację związaną z całym 
procedowaniem tej uchwały. Poprzednia Rada popełniła błąd i przegłosowała uchwałę, 
która była bublem prawnym. Próby zwrócenia uwagi na niezgodne z prawem zapisy  
w uchwale spotkały się z bardzo lekceważącym podejściem. To, co dzisiaj miało zostać 
przekazane do głosowania nadal jest niezgodne z prawem. Uchwała w tym brzmieniu 
nie reguluje sposobów rozliczania ani nie określa żadnych zasad. Sposób rozliczania 
godzin ponadwymiarowych jest zapisany w regulaminie wynagradzania i w oparciu  
o  zapisy w karcie nauczyciela. Pani Prezes posłużyła się przykładem, aby umożliwić 
wszystkim tok myślenia Pana starosty i Pani Naczelnik porównując pracownika 
pracującego 40h  w tygodniu zgodnie z kodeksem pracy i nauczyciela pracującego 18h, 
który musi pokryć dzienną normę 3 i 6 ze swoich nadgodzin. Pani Powiedziała, że jeżeli 
Pan Starosta wskaże, który akt prawny na ten moment szczegółowo określa zasady 
rozliczania godzin ponadwymiarowych, to nauczyciele pochylą głowy. Nauczycieli 
dziwi opieszałość i lekceważący stosunek do problemu, który dotyczy wszystkich 
nauczycieli szkół Powiatu Drawskiego. Pani Prezes zwróciła się w imieniu nauczycieli 
z prośbą o rozwagę i uważne przyjrzenie się tej sytuacji. Powiedziała, iż należałoby się 
przyłożyć i wykazać kompetencją przy tworzeniu dokumentów, które regulują tak 
istotne kwestie jak sposoby obliczania wynagrodzeń, bo nie jest to decyzja blacha. Na 
koniec zwróciła się do Pana Starosty mówiąc, że słowo Samorząd nie oznacza, że sami 
to sobie rządzimy, ale Radni zostali wybrani do reprezentowania zgodnie z prawem 
interesów społeczności wobec organów państwa. (czas wypowiedzi: 17:17-22:34) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś w chciałby jeszcze zabrać głos? 
 
Głos zabrał Radny Pan M. Chojnacki, który zwrócił się z jedną uwagą do tej 

wypowiedzi, że nie cała Rada popiera tego typu działania i nie wszyscy jej członkowie 
zgadzają się z taką metodą procedowania, dlatego wczoraj miała miejsce dyskusja, która 
się zakończyła się decyzją o wykreśleniu tego punktu, bo byłoby to znowu głosowanie 
nad uchwałą, która nic nie wnosi i nic nie zmienia. Pan Radny w imieniu Radnych, 
którzy mają zamiar to zrobić powiedział, że zrobią wszystko żeby wesprzeć te zmiany  
w odpowiednim kierunku i doprowadzić do normalności dalszego działania. Pan Radny 
cieszy się, że wreszcie wybrzmiał głos nauczycieli w sposób głośny, wyraźny, bo do tej 
pory były to bardziej rozmowy gabinetowe, między osobami. Brak było zgłoszenia 
takiego ogólnego problemu, który już długo się ciągnie. Pan Radny zadał pytanie czy 
po wczorajszej komisji przyszły jeszcze jakieś opinie Związków Zawodowych i prosi, 
aby oficjalnie wybrzmiały, jakie przyszły i jakie te opinie są na temat tej uchwały. 
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Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który odpowiedział, że z tego, co wie nie 
przyszły z oczekiwanych jeszcze jednych Związków Zawodowych. 

 
Głos zabrała Naczelnik wydziału Edukacji Pani I. Krężołek, która uzupełniła 

odpowiedz Pana Starosty o nowe wiadomości mówiąc, że projekt uchwały został 
skierowany do zaopiniowania do sześciu Związków Zawodowych, czterech 
funkcjonujących na terenie Powiatu Drawskiego w naszych szkołach oraz forum 
Związków Zawodowych NZZ Solidarność. Z tych wszystkich Związków Zawodowych 
otrzymaliśmy dwie odpowiedzi, z trzecim związkiem korespondowaliśmy, ale nie 
otrzymaliśmy ostatecznego stanowiska. Trzy pozostałe nie zajęły żadnego stanowiska. 
Opinie były negatywne. 

 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który kontynuował swoją wcześniejszą 

wypowiedz mówiąc żebyśmy byli precyzyjni, to jest ten sam związek, Związek 
Nauczycielstwa Polskiego, cztery oddziały. Natomiast mamy tutaj jeszcze na terenie 
powiatu Związek Zawodowy NZZ Solidarność, który nie odpowiedział nam. Tylko 
mylące jest to, że mamy 4 odpowiedzi, ale to jest od tego samego związku i odpowiedzi 
są te same żeby było wszystko jasne, czyli opinia jest negatywna. Natomiast drugi 
Związek się nie wypowiedział, więc nie mamy dopełnionego tego obowiązku, żebyśmy 
mogli procedować - miedzy innymi, dlatego i po wczorajszej dyskusji, która pokazuje, 
że te zmiany są tylko kosmetyczne, takie bardziej literackie, a nie istotne i zmieniające 
cokolwiek samym zarządzeniu. 

 
 Głos zabrał Radny Pan M. Chojnacki, który zadał doprecyzujecie pytanie. Czy  

w takim razie termin odpowiedzi któregokolwiek związku jeszcze jest aktywny, czy 
wszystkie wygasły w dniu wczorajszym?  

Pan Radny uzyskał odpowiedz od Pani Naczelnik I. Krężołek, że wszystkie wygasły 
w dniu wczorajszym.  

Pan Radny kontynuuje pytanie odnośnie tego, że nawet, jeśli teraz wpłynie jakaś 
odpowiedz nie będzie miała ona bezpośredniego wpływu na tworzenie uchwały.  

Na co również uzyskuje od Pani Naczelnik odpowiedź twierdzącą. 
 

Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który odniósł się do wypowiedzi z trybuny 
obywatelskiej mówiąc, że co do meritum sprawy, właściwie jest tak jak usłyszeliśmy, 
dlatego tym się zajmuje i Komisja i Zarząd. Sprawa nie wygląda tak prosto jakby się 
wydawało i Pan Starosta nie może zgodzić się z określeniem „lekceważący stosunek”. 
Pan Starosta powiedział, że nie bardzo rozumie, w którym momencie Zarząd, Pan 
Starosta czy Rada lekceważyła nauczycieli - nie zgadza się z taką oceną, to jest jego 
opinia. Pani Prezes występująca na trybunie zasugerowała, że zapisy rozliczania godzin 
ponadwymiarowych powinny się znaleźć w regulaminie wynagradzania, natomiast jest, 
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co najmniej kilka wyroków sądowych mówiących o tym, że to jest niewłaściwe 
postępowanie i to nie jest opinia Wojewody, tylko to jest decyzja sądu. Wojewoda jakby 
nie zauważając tego nakazał Zarządowi robienie czegoś, co jest wbrew prawu. Pan 
Starosta zapewnił, że opieszałości ze strony Zarządu nie ma, bo czekają do ostatnich 
terminów, żeby wpłynęły opinie na przykład ze związków tych, które są tutaj, bo bez 
uwzględnienia ich cała procedura idzie do kosza. Więc też na opieszałość zgodzić się 
nie może. Ta sprawa nie jest łatwa właśnie dlatego, że jest dwuznacznie opisana  
w prawie. W związku z tym ani Rada Powiatu, ani tym bardziej Zarząd czy Starosta nie 
jest w stanie tego podziału w jakiś rozsądny sposób pogodzić, bo albo jednemu prawo 
zaprzecza albo drugiemu. Pan Starosta odniósł się również do samorządności mówiąc, 
że chodzi w niej o to, że my, jako społeczeństwo sami sobie rządzimy. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś w chciałby jeszcze zabrać głos? 
 
Głos zabrał Pan Tomasz Sideł - Prezes Ogniska AZNP w Bobrowie, który odnosząc 

się do sytuacji, którą przedstawiła Pani Prezes oddziału, powiedział, że chciałby zwrócić 
uwagę na to, że niestety nie zgadzają się oni z tym, co przed chwilą powiedział Pan 
Starosta, bo sytuacja, która jest w oświacie jest od lat 70 ustawiona w karcie nauczyciela, 
tak jak w kodeksie pracy. W karcie nauczyciela w art. 42 są jasno przedstawione dwa 
sposoby naliczania nadgodzin i nie ma czegoś takiego, że ktoś sobie łamie prawo na 
zasadzie ustalania swojego sposobu. Tam jest wszystko jasne, czytelne, tak samo jak 
zwrócił uwagę na złe zapisy Pan Wojewoda i jego radcy prawni. Na dzień dzisiejszy 
opiera się to wszystko tylko i wyłącznie na karcie nauczyciela i regulaminie wypłat tak 
jak to powinno być stwierdzone i zapisane. I nie ma tu niczego innego przy łamaniu 
prawa, na zasadzie, że nie wiemy jak rozliczamy i kombinujemy albo uważamy sobie 
sami. Art. 42 karty nauczyciela mówi jasno o dwóch sposobach i nie ma innego. 

 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu, która zwróciła uwagę na to, że  

w poprzednim punkcie Radni mogli składać swoje interpelacje, wnioski i zapytania,  
a w trybunie obywatelskiej nie ma na to miejsca. 

 
Głos zabrał Radny Pan W. Włodarczyk, który skierował zapytanie w stronę Pana 

Starosty informując, że z tego, co usłyszał na poprzednich sesjach odnośnie tej uchwały, 
to zdaniem Zarządu było to, że oczekujemy na prace rządu, że są prace w ministerstwie 
- to było podstawowym, głównym argumentem. Powiedział, że miał również możliwość 
odczytania pisma, które było wystąpieniem Związku Nauczycieli do Wojewody i mówił 
wtedy dość wyraźnie, że każdy ma prawo się pomylić, ale również należy wysłuchać 
zdania tak szerokiego gremium reprezentującego nauczycieli w Powiecie Drawskim. 
Pan Radny usłyszał dzisiaj ze słów Pana Starosty to, że Pan Wojewoda i jego prawnicy 
się mylą, dlatego ciekaw jest tego jakie jest zdanie, opinia prawna naszych prawników 
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w Starostwie. Poinformował także o otrzymaniu przez Radnych odpowiedzi Pana 
Wojewody, która została doręczona po poprzedniej sesji, gdzie w ostatnich akapitach 
Pan Wojewoda zaznaczył wyraźnie, że jeżeli Powiat Drawski - Rada Powiatu 
Drawskiego nie podejmie zmiany, to Wojewoda podejmie decyzję wykorzystując swoje 
uprawnienia. Stąd pytanie czy Rada będzie dalej oczekiwała sytuacji ze strony Pana 
Wojewody, że taką decyzję podejmie. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś w chciałby jeszcze zabrać głos? 

 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który upewnił, że rzeczywiście czekają na 

działania legislacyjne i jednoznaczne określenie, w jaki sposób mają być te godziny 
rozliczane. Starosta zaznaczył, ze nigdy nie powiedział, że prawnicy Wojewody się 
mylą – Pan Radny W Włodarczyk tak to interpretuje - powiedział tylko o tym, że są 
różne interpretacje w innych województwach. 
 
 

Punkt 7 (czas 38:52- 54:50) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Radną G. Polak – 

Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Spraw Społeczno-Publicznych 
o przedstawienie sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 

 
Głos zabrała Pani Radna G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Spraw Społeczno- Publicznych, która powiedziała, że Komisja obradowała na dwóch 
posiedzeniach w tym jedno posiedzenie wspólne wraz z Komisją Rewizyjną. Pierwsze 
posiedzenie 12.05.2025 r. było tylko Komisji Budżetu, Gospodarki i Spraw Społeczno- 
Publicznych, a tematem wiodącym była debata nad raportem o stanie Powiatu 
Drawskiego za rok 2024 oraz wykonaniem budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2024. 
Drugie posiedzenie było posiedzeniem wspólnym wraz z Komisją Rewizyjną i odbyło 
się 29.05.2025 r., dotyczyło omówienia i opiniowania materiałów na sesję.  
(Czas wypowiedzi: 39:17-48:44)  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Radną G. Buczek 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  
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Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Pani Radna G. Buczek, która 
powiedziała, że Komisja obradowała na czterech spotkaniach, tj. 9.05, 12.05, 
23.05.2025 r. oraz 29.05.2025r. na posiedzeniu wspólnym z Komisją Budżetu, 
Gospodarki i Spraw Społeczno- Publicznych. Na posiedzeniu 9.05.2025 r. była 
prowadzona dyskusja na temat sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego 
za rok 2024 oraz sprawozdania finansowego na dzień 31.12.2024 r. Na posiedzeniu 
12.05.2025 roku wydano opinię dotyczącą sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za rok 2024, sporządzono wniosek w sprawie udzielenia absolutorium dla 
Zarządu Powiatu Drawskiego na rok 2024 oraz nastąpiło podjęcie projektu uchwały 
Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu 
Drawskiego za rok 2024. 23.05.2025 r. tematem wiodącym na spotkaniu było 
rozpatrzenie odpowiedzi Pani Dyrektor CUW. 29.05.2025 r. odbyła się komisja wspólna 
a materiał, który przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Spraw 
Społeczno- Publicznych został omówiony i zaakceptowany przez członków Komisji 
Rewizyjnej. (Czas wypowiedzi 48:52-53:01) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pana Radnego P. Tylmana o złożenie 
sprawozdania.  

 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pan Radny  

P. Tylman, który powiedział, że komisja obradowała 2 razy w okresie międzysesyjnym, 
było to 12.05.2025 r. i 29.05.2025 r. na pierwszym posiedzeniu komisja zajmowała się 
rozpatrzeniem wniosku o wyrażenie zgody na wykorzystanie herbu Powiatu 
Drawskiego. Na posiedzeniu 29.05.2025 r. komisja zapoznała się z dwoma skargami.  

 
 

Punkt 8 (czas 54:51-56:40) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest informacja 
Przewodniczącej Rady Powiatu z prac w okresie między sesjami.  

 
Pani Przewodnicząca Rady Powiatu przygotowała sprawozdanie o tym, w jakich 

spotkaniach uczestniczyła w okresie od 24 kwietnia 2025 r. do 29 maja 2025 r. 
 

Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Punkt 9 (czas 56:41-02:20:36) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest raport o stanie powiatu 
za 2024 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Lidię Konwę –

Sekretarza Powiatu o przedstawienie raportu o stanie powiatu za 2024 rok. 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że raport o stanie powiatu drawskiego 
był na stronie powiatu i każdy mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie 
zobowiązany był do złożenia do Przewodniczącej Rady pisemnego zgłoszenia. Nie było 
żadnego wniosku od mieszkańców. 
 
Treść informacji o zgłoszeniach stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który zgłosił autopoprawkę na stronie  
7 raportu, dotyczącą liczby ludności w roku 2023 i 2024. 

 
Głos zabrała Pani Lidia Knowa, która omówiła raport o stanie Powiatu Drawskiego 

za rok 2024. (Czas omawiania 58:29-1:00:15) 
 
Treść omówionego raportu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który uzupełniając wypowiedź Pani 
Sekretarz powiedział, że raport został trochę odchudzony od tego z poprzedniego roku, 
ale chciałby zwrócić uwagę na rzeczy interesujące jego zdaniem. Pan Starosta zauważył, 
że mimo podawania raportu do informacji publicznej, społeczeństwo nie zapoznaje się 
z nim i nie udziela w dyskusjach. Poinformował, że od 1.01.2024 r. na mocy 
rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów mamy mniejszy Powiat z 1764 km² do 1761 
km². Starosta opowiedział o remontach w roku 2024, że poprawiony został stan 
obiektów użyteczności publicznych i obiektów administracyjnych w sumie na wartość 
ok. 8,5 miliona zł, z czego zaangażowanie Powiatu wynosiło 5 179 000 zł. W 2024 roku 
zostały zakończone inwestycje na ul. Czarkowskiego w Czaplinku na kwotę ogólną 
ponad 762 tyś. zł, wybudowany został chodnik w pasie drogi powiatowej w Starym 
Worowie w koszcie ponad 623 tyś. zł. Przebudowana została ul. Brzozowa w Złocieńcu 
na kwotę bliską 2 milionów zł. Przebudowane zostało również rondo ceramików wraz 
z oświetleniem oraz drogami dojazdowymi w Złocieńcu (ul. 5 marca i Chopina) na 
kwotę bliską 3,5 miliona zł. Pan Starosta omówił również rozpoczęte prace związane  
z przebudową, które rozpoczęły się w 2024 r., ale zakończą się lub zakończyły się  
w 2025 r. Pan Starosta podsumował i przedstawił prace Zarządu Dróg Powiatowych, 



13 
 

który wydał 3 645 000 zł. Na stronie 134 i 137 można znaleźć szczegółowe działania 
promocyjne. Wspominał również, że zadłużenie na koniec 2024 roku wyniosło 39,5 
miliona zł., jeśli chodzi o Powiat Drawski. (Czas wypowiedzi 01:00:35-01:08:50) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła debatę nad raportem o stanie Powiatu. 
 
Głos zabrał Radny Pan Z. Dudor, który chciałby zwrócić uwagę na sprawy 

demograficzne, ponieważ jak wszyscy wiedzą następuje depopulacja, ale chciałby żeby 
wszyscy byli świadomi jak szybko się to dzieje. Pan Radny przedstawił, że w 2018/2019 
liczba mieszańców Powiatu Drawskiego wynosiła 57 397 osób, a na koniec grudnia 
2024 r, ta liczba zmalała o 7,5% i wynosiła 53 083 osoby. Jeśli weźmiemy po uwagę 
obecny rok wraz z prognozami do roku 2040 to przy tym, co pokazuje ostatnie 7 lat  
liczba mieszkańców będzie wynosić 45 834 osoby. Pan Radny chciałby, aby wszyscy 
Radni i mieszkańcy mieli tą świadomość i żeby przy podejmowaniu różnych decyzji 
mieli to z tyłu głowy. Pan Radny wyraża swoje zdanie, że musimy ograniczać 
administrację, jego zdaniem powinno być miej osób, a wyższe wynagrodzenia. Poruszył 
również temat skróconego tygodnia pracy, wspomniał, że wcześniej poruszony temat 
też trzeba w tym uwzględniać. (Czas wypowiedzi 01:09:09-01:13:00)  

 
Głos zabrał Radny Pan M. Chojnacki, który przyznał rację Radnemu Panu  

Z. Dudorowi oraz stwierdził, że trzeba zrobić wszystko, aby tą sytuacje zahamować lub 
spowolnić. Pan Radny, nie ukrywa, że przykre jest to, że mieszkańcy nie czytają takich 
rzeczy i nie podejmują dyskusji, ale z drugiej strony ich rozumie, ponieważ składa się 
on z wielu elementów, z którymi Radni zapoznają się na bieżąco. Jest to drugi raport, 
który analizuje i wydaje mu się, że jest on smutny, ponieważ widzi w nim elementy 
niekonsekwencji, o których mówił już w zeszłym roku i zacytował kilka rzeczy z tego 
raportu. Radny zadał pytanie, jaki jest postęp od zeszłego roku, aby spełniła się wizja 
Powiatu Drawskiego, jako miejsca aktywnego wypoczynku i rozwoju nowoczesnej 
gospodarki opartej o potencjał środowiska naturalnego, a także miejsca, które warto 
odwiedzić i tereny, w które warto inwestować i zamieszkać? Zapytał także jakie są 
postępy od poprzedniego raportu w spełnianiu misji Powiatu Drawskiego, którą jest 
inicjowanie i współtworzenie zrównoważonego rozwoju obszarów wiejskich  
i miejskich? Pan Radny powiedział, że nie widzi tego, aby realizowane były cele 
strategiczne w sferze usług Powiatu, które są opisane w raporcie zwłaszcza, jeśli chodzi  
o dostosowanie oferty edukacyjnej do rynku pracy. Pan Radny uważa, że nie są 
wyciągane konsekwencje i wnioski, a raport jest robiony tylko dlatego, że tak wymagają 
przepisy. Radny Pan M. Chojnacki rozumie, że nie ma środków na wszystko, ale warto 
przeanalizować wszystko i iść w dobrym kierunku. (Czas wypowiedzi 01:13:12-
01:23:30) 
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Głos zabrała Radna Pani G. Polak, która chciałaby się odnieść do minionego roku 
obecnej kadencji, a dokładniej do posiedzeń Komisji Budżetu, Gospodarki i Spraw 
Społeczno-Publicznych. 14 Radnych doskonale wie, jakie problemy i tematy były 
poruszane, a zwłaszcza te, które znalazły odzwierciedlenie w raporcie, bowiem jest to 
dokument bardzo ważny. Pani Radna pamięta pierwszy raport i wie jak dużo się 
zmieniło, żeby go udoskonalić a także, że ten dokument pokazuje, jaki ogrom pracy 
wykonał Zarząd i wszyscy pracownicy. Podkreśla, że to wszystko jest do wyczytania  
w raporcie. Pani Radna podziękowała za przedstawienie przez Pana Starostę zadań 
inwestycyjnych oraz powiedziała jak wiele robi nawet remont drogi dla mieszkańców. 
Pani Radna podsumowała, że raport odzwierciedla to ile pracy zostało zrobione w ciągu 
raportowanego roku i jak ciężko pracowali wszyscy pracownicy nie pomijając nikogo. 
(Czas wypowiedzi 01:23:36-01:29:18) 

 
Głos zabrała Radna Pani B. Głowacka, która odniosła się do raportu mówiąc, iż jest 

to kompendium wiedzy o naszym Powiecie oraz że znajduje się tu bardzo dużo 
informacji dotyczących m.in. jednostek, demografii, inwestycji, wsparcia jeżeli chodzi 
o osoby starsze - nad tym tematem trzeba się pochylić, ale są już zapoczątkowane 
działania po to, aby osoby w wieku starszym wspierać. Pani Radna powiedziała, że na 
pewno, jeśli chodzi o opiekę medyczną to mamy tutaj jeszcze bardzo dużo do zrobienia, 
chociażby oddział neurologii. Odniosła się również do sytuacji osób niepełnosprawnych 
mówiąc, że Rada musi się pochylić nad aktywizacją takich osób. Podkreśliła, że  
w naszym Powiecie otaczamy opieką osoby z niepełnosprawnością już od urodzenia  
i wpieramy na każdym etapie życia, ale wciąż pojawia się problem z edukacją 
przedsiębiorców, jeżeli chodzi o zatrudnianie osób z niepełnosprawnościami. Problem 
jest, pomimo realizowanych projektów i wsparcia PFRON’u. Pani Radna zasugerowała, 
że warto byłoby wejść w kontakt z gminami w zakresie dotyczącym asystentów dla osób 
z niepełnosprawnościami. Podsumowując raport, Radna Pani B. Głowacka powiedziała, 
że jest lepiej niż w zeszłym roku, ale jeśli chodzi o inwestycje to ciągle są one na 
poziomie 2020/2021 roku, zaniepokoił ją fakt inwestycji dotyczących miejsc 
użyteczności publicznej - są one realizowane tylko z naszych środków własnych, które 
nie są wystarczające, jeśli chodzi o np. oświatę czy Dom Pomocy Społecznej. Podobnie 
jest z inwestycjami drogowymi. Pani Radna powiedziała, że patrząc na sytuację, na 
wszystkie informacje dotyczące naszego zadłużenia, to niestety jest tak, że to zadłużenie 
wzrasta, a pomiędzy tym, co planujemy, a tym, co wykonujemy jest naprawdę przepaść. 
Niepokojące dla Pani Radnej są również wzrosty kosztów kształcenia. Pani Radna 
zwróciła uwagę na problem z windykacją, poruszając temat CUW, który otworzył 
jeszcze jeden etat będący na papierze, a pracownika fizycznie zatrudnionego tam nie 
ma, jest jedynie pracownik interwencyjny. Koszty od momentu otworzenia CUW 
wzrosły 3-krotnie. ( Czas wypowiedzi 01:29:26-1:40:29) 
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Głos zabrał Radny Pan P. Tylman, który odniósł się do tego, co mówił Radny Pan 
M. Chojnacki odnośnie edukacji, że edukacja nie nadąża nad zapotrzebowaniem rynku 
pracy. Pan Radny nie do końca się z tym zgadza, ponieważ jak czytamy cytowany 
deficyt, jeżeli chodzi o zawody to okazuje się, że mamy mnóstwo kierunków, gdzie 
mogą się uczniowie kształcić. Oczywiście nie oznacza to, że już nie trzeba nic w tym 
kierunku robić, bo musimy to ciągle rozwijać. Pan Radny sugeruje, że deficyt może 
wynikać z braku większej aglomeracji miejskiej, społeczeństwo jest nastawione na 
osiąganie sukcesów i jest to o wiele łatwiejsze w większych miastach. Proponuje, aby 
poszerzać wiedzę, dotyczącą otwierania własnej działalności do tego stopnia, aby 
społeczeństwo nie bało się tego robić. Kolejnym tematem podjętym przez Pana Radnego 
było wsparcie psychiczne na terenie powiatu - brakuje Poradni Wsparcia dla osób  
z uzależnieniami. (Czas wypowiedzi 01:40:34-01:46:41) 

 
Głos zabrał Radna Pani B. Głowacka, która uzupełniła swoją wypowiedź o temat 

poradni uzależnień, których faktycznie nie ma w powiecie. Natomiast poinformowała, 
iż w Centrum Zdrowia Psychicznego osoby uzależnione mogą korzystać z wsparcia 
psychiatry, który jest lekarzem odpowiednim do leczenia uzależnień oraz wsparcia 
psychologa i terapeutów. Pani Radna poinformowała, że w gminach są realizowane 
programy rozwiązywania problemów alkoholowych i tam są na to środki na wsparcie. 
Nie jest to leczenie, ale jest to wparcie dla rodzin i osób z problemem alkoholowym. 

 
Głos zabrał Radny Pan W. Włodarczyk, który chciałby się odnieść do stwierdzeń, 

które padały wcześniej. Dotyczy to głownie finansów i generalnie poszczególnych 
składników do dochodu czy zadłużenia. Pan Radny policzył, że właściwie na przełomie 
roku 2020 a 2024 to jest okres 5 lat, kiedy wzrost dochodów jest ponad 53%, więc nie 
można powiedzieć, że nie ma wzrostów dochodów, bo jeżeli mówimy o 108 milionach 
za 2020 rok a 164 milionach to jest to wyraźny wzrost i to są bardzo duże pieniądze. 
Pan Radny omówił również środki przeznaczone na inwestycje i ich wykonanie, 
opiniując, że tu też są dobre wyniki. Co do zadłużenia to liczymy je w stosunku do 
dochodów, więc jeżeli w roku 2020 zadłużenie wychodziło 24,6% a w roku 2024 24,1% 
to uważa, że wskaźnik jest prawidłowy. Kolejnym tematem, do którego odniósł się Pan 
Radny to warunki kształcenia. Na przełomie 2023/2024 roku opracowywany był projekt 
w ramach ZITU przez Związek Strefy Centralnej, gdzie jako Powiat przeznaczyliśmy 
tam dużo pieniędzy ok. 9-10 milionów zł na poprawę kształcenia i tworzenie kształcenia 
zawodowego. Pan Radny zadał pytanie, na jakim etapie jest ten projekt i jaka została 
przeznaczona ostateczna suma na ten kierunek oraz jaka kwota jest przeznaczona na 
twarde projekty a jaka na miękkie? (Czas wypowiedzi 01:48:40-01:54:47) 

 
Głos zabrał Wicestarosta Pan T. Budzyński, który powiedział, że raport jest 

tworzony od 2018 i jest bardzo dobrym narzędziem, które pokazuje i koncentruje dane 
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statystyczne, z których możemy wyciągać wnioski. Pan Wicestarosta zapewnia, że jest 
wiele elementów, które się dzieją, ale może po prostu słabo wybrzmiewają i nad tym 
trzeba by popracować. W tym roku mamy rocznicę 35 lat Samorządu Terytorialnego, 
warto podkreślić, że samorząd ciągle się rozwija i w tym miejscu Pan Wicestarosta 
podziękował wszystkim zaangażowanym w pracę na rzecz jego rozwoju. Działania 
podejmowane i realizowane przez obecny Zarząd są często kontynuacją 
podejmowanych działań przez poprzedników i są odpowiedzią na potrzeby, między 
innymi lokalnej społeczności. Pan Wicestarosta, powiedział, że jest to wyjątkowy 
budżet, rekordowy, jeśli chodzi o wielkość, budżet super inwestycyjny. 50 milionów zł 
przeznaczone na inwestycje w tym roku - oczywiście ten budżet jest konsekwencją 
poprzednich działań, ale odpowiadając na zarzuty Pana Radnego Pana  
M. Chojnackiego, że nie są wyciągane wnioski - stanowczo temu zaprzecza - ponieważ 
właśnie to jest pokazane, że wyciągane są wnioski. Zarząd nie powstrzyma demografii, 
ponieważ te trendy są ogólnopolskie a nawet ogólnoeuropejskie, ale pracujemy nad tym, 
aby było to miejsce najlepsze do życia dla tych, którzy chcą tu nie tylko mieszkać  
i nie wyjeżdżać, ale być może osiedlać się i prowadzić różnego rodzaju działalności 
gospodarcze. Zarząd robi wszystko, aby poprawić komfort życia mieszkańców i tu Pan 
Wicestarosta opowiedział o ostatnich spotkaniach dotyczących planów w remontach  
i przebudowach dróg. Pan Wicestarosta powiedział również, że inwestują bardzo dużo 
w szkołę, szkolnictwo zawodowe, niebawem startuje projekt BCU, czyli Branżowe 
Centrum Turystyczne, ponad 10 milionów zł w szkołę w Czaplinku, 10 miliomów zł  
w budowę internatu w Kaliszu Pomorskim. Pan Wicestarosta rozumie, że powinniśmy 
poszerzać ofertę edukacyjną, ale otwarcie nowego kierunku nie gwarantuje tego, że 
będzie on atrakcyjny dla młodych osób i apeluje by nie szukać negatywnych rzeczy 
tylko rozwiązań na nadchodzące czasy. (Czas wypowiedzi 01:54:57-02:02:50) 

 
Glos zabrał Radny Pan W. Włodarczyk, który zapytał z 6,5 miliona przeznaczonych 

na edukację ile jest na projekty twarde ile na miękkie? 
 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który odpowiedział Panu Radnemu, że jest 

8 milionów, z czego 6,5 na miękkie i 1,5 na twarde.  
Pan Radny W. Włodarczyk w międzyczasie zadał pytanie, co wchodzi w ten projekt 

miękki?   
Pan Starosta odpowiedział, że kursy doskonalenia pracowników oraz szkolenia, ale 

takie były ograniczenia i nie można było tego przekroczyć.  
Pan Starosta kontynuował wypowiedź odpowiadając na tematy zawarte w całej 
dyskusji. Pan Starosta potwierdza, że tak jak powiedział Pan Wicestarosta raport to nie 
jest diagnoza, to jest materiał do diagnozy, prognozy i analizy. Zarząd zdaje sobie 
sprawę, że jest to świeży dokument i jeszcze będzie zmieniał swój kształt, będzie 
doskonalony, ale stara się żeby informacje zawarte w dokumencie były jak najpełniejsze 
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i najrzetelniejsze. Natomiast, co z tymi informacjami zrobimy to zależy od Radnych,  
a także możliwości przede wszystkim finansowych - tę wypowiedz kierował  
w odpowiedzi dla Radnego Pana M. Chojnackiego. Pan Starosta tak jak Pan 
Wicestarosta nie zgada się, że jest słabo, bo jeśli na obiekty użyteczności publicznej  
w 2024 wydajemy 8,5 miliona, to o tyle zmienia się ta rzeczywistość. Zgadza się 
natomiast z tym, że można by było więcej zdobywać z zewnętrznych środków. 
Odnosząc się do wypowiedzi Radnego Pana M. Chojnackiego o tym jak piękny jest 
Powiat Drawski, Pan Starosta nie widzi tam nic złego, że podkreślamy te walory 
turystyczne i krajobrazowe. Na temat szkolnictwa, o którym wspomniał Radny Pan  
M. Chojnacki, Pan Starosta odpowiada, że stopa bezrobocia spada, ale jeśli chodzi  
o deficyt w zawodach to to, że brakuje jakiegoś zawodu nie oznacza, że po jego otwarciu 
młodzież podejmie w nim naukę, ponieważ jego zdaniem młodzież woli pracować  
w administracjach niż w pracach fizycznych, dodatkowo proces szkolenia trwa  
i pierwszych pracowników mamy po ok. 4-5 latach. Pan Starosta nie zgada się także ze 
stwierdzeniem Radnej Pani B. Głowackiej, że nie ma pracownika w CUW, kiedy ten 
pracownik tam jest, forma zatrudnienia jest korzystna dla Powiatu i nie ma nic do rzeczy, 
ważne, że pracownik wykonuje prace, nawet jeśli jest to pracownik interwencyjny. Jeśli 
chodzi o warunki kształcenia, Pan Starosta powiedział, że teraz kiedy zainwestują  
w Czaplinek wszystkie szkoły będą na poziomie dobrym i bardzo dobrym, ponieważ 
mają przyzwoite wyposażenie, miejsce gdzie tych uczniów przyjąć i kadry. Pan Starosta 
powiedział, że bardzo się cieszy, że została podjęta dyskusja, bo taka jest rola tego 
raportu, chociaż jego zdaniem raport powinien być krótszy, dla łatwiejszego 
zapoznawania się. (Czas wypowiedzi 02:03:06-02:12:38) 

 
Głos zabrał Radny Pan M. Chojnacki, który zwrócił się do Pana Wicestarosty, że 

on również czyta ten raport czysto statystycznie i rozumie, że jest to kompendium 
wiedzy i tak jak wspomniał na początku swojej pierwszej wypowiedzi wie, że jest to 
suma wszystkich mniejszych raportów, które przez rok robili. Pan Radny poinformował, 
że przytaczał cytaty na zwrócenie uwagi na niebezpieczeństwa dalszego działania i nie 
jest to bezpośrednia krytyka obecnych działań po prostu widzi po tym, co się dzieje 
pespektywę zadłużenia, jeśli nie zaczniemy pozyskiwać środków zewnętrznych. Pan 
Radny podziękował i pogratulował raportu oraz powtórzył, że trzeba po prostu 
pracować i wyciągać wnioski.  

 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który odniósł się do zadłużenia, mówiąc, że 

Pan Radny nominalnie ma rację, ale procentowo jest to ok 24% i tu się nie wiele zmienia 
czasem jest to 0,5% w górę czasem w dół, więc Pan Starosta nie zgadza się z tym, że się 
zadłużamy. Aby inwestować nie można oszczędzać, bo jedno wyklucza drugie. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego wotum zaufania. 

 
Przewodnicząca poprosiła o opiniowanie Przewodniczących komisji. 
 
Głos zabrała Radna Pani G. Polak, która w imieniu Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Spraw Społeczno-Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 7 
głosach za 1 głosie przeciw. 

 
 Głos zabrała Radna G. Buczek, która poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 2 głosach za i 1 głosie przeciw. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania 

uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego wotum zaufania. 
 

Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  4 głosach „przeciw”  
  0 głosach „wstrzymującym się” i 
  0 głosie „nieoddanym” 
podjęła uchwałę Nr XIV/103/2025 w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 
Drawskiego wotum zaufania. 

 
Treść list z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
 

Punkt 10 (czas 02:20:37-03:12:34) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z realizacji budżetu Powiatu Drawskiego za 2024 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 

Andrykowską - Skarbnika Powiatu Drawskiego i zaprezentowanie sprawozdania 
Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2024. 

 
Głos zabrała Pani Joanna Andrykowska, która zaprezentowała sprawozdanie 

Zarządu Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2024. Pani Skarbnik 
dokonała sprostowania w wykonaniu budżetu, ponieważ ma dzień 31 marca wykonanie 
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planu dochodów było o 39 455 złotych mniejsze niż po korekcie, korekta została 
dokonana w czasie sprawozdań w miesiącu kwietniu w związku z czym wykonanie 
dochodów jest o tą kwotę większe. 

 
Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu przystąpiła do odczytania uchwały nr 50.33.3.2025 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 14 kwietnia 
2025 roku w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2024 rok wraz z informacją o stanie mienia. 

 
Treść odczytanej uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Joannę 
Andrykowską - Skarbnika Powiatu Drawskiego i zaprezentowanie sprawozdania 
finansowego Powiatu Drawskiego sporządzonego na dzień 31.12.2024 r. 
 

Głos zabrała Pani Joanna Andrykowska, która zaprezentowała sprawozdanie 
finansowe Powiatu Drawskiego sporządzone na dzień 31.12.2024 r. 

 
Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Panią G. Polak - Przewodniczącą Komisji 

Budżetu, Gospodarki i Spraw Społeczno-Publicznych o przedstawienie opinii komisji 
na temat sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za rok 2024. 

 
Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Spraw Społeczno- 

Publicznych Pani G. Polak, która w imieniu Komisji Budżetu, Gospodarki i Spraw 
Społeczno-Publicznych odczytała opinię, w której zgadza się ze Składem Orzekającym 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie. Dodatkowo Przewodnicząca Komisji 
złożyła oficjalne podziękowania wszystkim, który się przyczynili do wykonania 
budżetu. Podziękowała członkom komisji za ich ciężką pracę. (Czas wypowiedzi 
02:29:45-02:40:55) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała Przewodniczącej Komisji - Pani G. 

Polak za tak liczną ilość komisji wyjazdowych i za to, że zawsze była przygotowana  
i zawsze mobilizowała wszystkich do obecności. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią G. Buczek- 
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie uchwały i wniosku Komisji 
Rewizyjnej do Rady Powiatu o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu. 

 
Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani G. Buczek, która 

poinformowała, że Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu 
Powiatu Drawskiego za rok 2024 i zwraca się do Rady Powiatu Drawskiego  
z wnioskiem o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu Drawskiego z tytułu 
wykonania budżetu za 2024 rok. Pani Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 
poinformowała, iż Komisja Rewizyjna oceniając całokształt spraw związanych  
z wykonaniem budżetu zapoznała się z materiałami oraz wysłuchała ustnych wyjaśnień 
Pana Starosty Jacka Kozłowskiego oraz Skarbnika Powiatu Pani Joanny Andrykowska 
na podstawie powyższych danych oraz przeprowadzonych czynności sprawdzających 
Komisja Rewizyjna ocenia, że Zarząd realizując zadania związane z wykonaniem 
budżetu w ramach posiadanych środków kierował się zasadą celowości, legalności, 
rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Komisja nie 
stwierdziła uchybień w tym zakresie. Wyniki głosowania: za 2 członków, 1 przeciw. 

 
Treść omówionej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
Treść omówionego wniosku stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała również Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej za ogrom włożonej pracy. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała uchwałę nr 50.33.5.2025 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 16 maja 2025 r.  
w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Drawskiego  
w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu Drawskiego absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2024. 

 
Treść omówionej uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o stanowisko Klubów Radnych, jako 
pierwszego Radnego Pana S. Cybulę - Przewodniczącego Klubu Radnych Koalicji 
Obywatelskiej. 
 

Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Pan S. Cybula, 
który poinformował, że Klub Koalicja Obywatelska będzie głosował za przyjęciem 
sprawozdania i udzieleniem Zarządowi absolutorium. Przewodniczący podkreślił, że 
wszystkie dotychczasowe w tej sprawie opinie były pozytywne, co sugeruje, że Zarząd 
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wywiązał się z zadań. Dodatkowo Przewodniczący poruszył temat wcześniej 
wspominanego zadłużenia, które kiedyś wynosiło 60%, a aktualnie wynosi 24%. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o stanowisko drugiego Klubu Radnych, 

Radnego Pana M. Chojnackiego - Przewodniczącego Klubu Radnych Prawo  
i Sprawiedliwość. 

 
Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Pan  

M. Chojnacki, który poinformował, że stanowisko jego Klubu Radnych jest opinią 
negatywną, którą uzasadni w kolejnym punkcie, czyli podczas dyskusji nad 
sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że otwiera dyskusję nad 

sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za 2024 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Radny Pan M. Chojnacki, który w związku z negatywną opinią Klubu 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości uważa, że szczególnie Panu Staroście należy się 
wyjaśnienie, dlaczego tak zostało to ocenione i jakie są ku temu powody. Jako pierwsze 
Pan Radny zaczął od tego, co było rok temu, kiedy dali pełną swobodę ze swojej strony, 
ponieważ udzielili pełnego poparcia dla nowego Zarządu, świadomi wyników 
wyborów, wyboru wyborców, ustanowienia nowego Zarządu i działań planowanych 
nowego Zarządu. Klub Radnych poparł wtedy Zarząd w pełni i udzielił mu 
absolutorium, poparł również wszystkie decyzje informując o tym, co dla nich jest 
najważniejsze w nadchodzącym roku. Klub Radnych dalej trzyma się swoich wniosków 
i teraz jest to opinia bardziej negatywna. Regionalna Izba Obrachunkowa opiniuje 
budżet pod kątem technicznym, a Klub Radnych ocenia go jeszcze pod kątem 
merytorycznym i uważa, że sposób wydatkowania pieniędzy, ich kierunkowość 
wydatkowania, zwiększenie zadłużenia, skłania do przemyślenia i zwrócenia uwagi na 
oszczędności i ograniczenie wydatków, a także na pozyskiwanie środków 
zewnętrznych.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Zapytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze zabrać 

głos? 
 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który w imieniu Zarządu wnosi o udzielenie 

absolutorium Zarządowi, przyjęcie wykonania budżetu za rok 2024 z takich 
elementarnych powodów jak to, że budżet ma swoje określone zasady, które jak uważa 
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Pan Starosta w pełni budżet 2024 roku spełnia. Był to budżet planowy, więc Rada miała 
wpływ na to, jaki ten budżet będzie i jak ten budżet będzie wyglądał. Jest to budżet 
przejrzysty, ponieważ Pan Starosta nie słyszał żadnej uwagi, że ktoś nie doczytał  
w nim jakiejś informacji, czy nie znalazł. Dodatkowo był to budżet odpowiedzialny, 
ponieważ widząc, z jakim rozmachem różne inwestycje się dzieją i jakie są potrzeby 
oraz braki. Pan Starosta przypomniał, że między innymi, dlatego zdecydowali się podjąć 
wyzwanie w postaci pożyczki z BGK-Banku Gospodarstwa Krajowego w wysokości 
2,5 miliona zł i wydali obligacje na 7 700 000 zł. Zdaniem Pana Starosty te działania 
były konieczne, żeby wszystkie Instytucje Powiatu Drawskiego i Placówki mogły 
funkcjonować bezpiecznie i żeby nie zatrzymać inwestycji, które już były rozpoczęte. 
W ocenie Zarządu, ale także samego Pana Starosty był to budżet odpowiedzialny  
i jawny. Zarząd dostrzega rzeczy do poprawy w tym budżecie, mianowicie 
niewystarczające albo zbyt niskie wykonania na przykład dochodów majątkowych, ale 
nie może to rzutować na całość budżetu. Pan Starosta skierował prośbę do Wysokiej 
Rady o przyjęcie tego sprawozdania i pozytywne ustosunkowanie się. Bez względu na 
to, jaki będzie wynik tego glosowania Pan Starosta pragnie podziękować poprzedniemu 
Zarządowi za trochę ponad cztery miesiące pracy i chce zapewnić, że te rzeczy, które 
rozpoczął poprzedni Zarząd a były uznane przez Zarząd obecny, są kontynuowane.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Zapytała czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze zabrać 

głos? 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2024 rok. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 2024 rok. 

 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  3 głosach „przeciw”  
  1 głosie „wstrzymującym się” i 
  0 głosie „nieoddanym” 
podjęła uchwałę Nr XIV/104/2025 sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za 
2024 rok. 

 
Treść list z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
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Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia absolutoriom z tytułu wykonania budżetu Powiatu 
Drawskiego za rok 2024. 

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała treść uchwały i poinformowała, że Radni 

przystąpią do głosowania uchwały w sprawie udzielenia absolutoriom z tytułu 
wykonania budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2024. 

 
Rada Powiatu w obecności 17 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  3 głosach „przeciw”  
  1 głosach „wstrzymującym się” i 
  0 głosie „nieoddanym” 
podjęła uchwałę Nr XIV/105/2025 sprawie udzielenia absolutoriom z tytułu wykonania 
budżetu Powiatu Drawskiego za rok 2024. 

 
Treść list z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu, przygotowała gratulacje i poprosiła o wystąpienie 

na środek obecny Zarząd Powiatu. Pani Przewodnicząca odczytała treść gratulacji oraz 
wręczyła symboliczny upominek. 

 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który na ręce Przewodniczącej Rady Powiatu 

złożył podziękowania dla Rady za uzyskane absolutorium. 
 
  Przewodnicząca Rady Powiatu dodatkowo doceniła pracę poprzedniego Zarządu 

Powiatu i również poprosiła o wystąpienie na środek Pana Radnego S. Cybulę oraz Pana 
Radnego W. Włodarczyka. Pani Przewodnicząca odczytała treść przygotowanych 
podziękowań oraz wręczyła drobny upominek. 

 
Głos zabrał Radny Pan S. Cybula, który podziękował za te wyróżnienia. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minutową przerwę. 
(Czas: 03:12:35-03:32:45) 
Salę narad opuścił Radny Waldemar Włodarczyk oraz Radna Urszula Ptak. (Godz. 
12:20) Stan Rady 15 Radnych. 
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 Punkt 11 (czas 03:32:50- 03:47:51) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest sprawozdanie  
z realizacji „Rocznego programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 
rok 2024 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią J. Kuleszę –

Głównego specjalistę ds. współpracy z organizacjami pozarządowym  
i przedsiębiorcami, podkreślając, że na komisji Pani J. Kulesza obszernie odniosła się 
do sprawozdania. 

 
Głos zabrała Pani J. Kulesza, która omówiła sprawozdanie z realizacji „Rocznego 

programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za rok 2024. Pani  
J. Kulesza przygotowała informację odpowiadające na wczorajsze pytania oraz odniosła 
się w tym kontekście do tego, co usłyszała na dzisiejszej sesji. (Czas wypowiedzi 
03:33:27-03:44:39) 

 
Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

  
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 

informacji? 
 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który uzupełnił informację, ponieważ nie 

wszyscy mają przekazane dane. W 2024 roku zostało ogłoszone 15 konkursów. Na te 
postępowania łącznie zostało przeznaczone 280 tys. zł., wydane zostało 278 922 zł, 
czyli taka była skuteczność pozyskiwania pieniędzy. Patrząc na tabelę z danymi można 
zauważyć skuteczność tych grup, ponieważ tylko tysiąc zł nie zdołano wydatkować  
w należyty sposób zgodnie z umową. W 2023 roku było to 4,5 tys zł, a pieniędzy 
przeznaczonych było 240 tys., z kolei w 2022 roku 9 tys. Pan Starosta powiedział, że 
zauważa tu pewną prawidłowość i już w roku 2025 jest ona poprawiona mianowicie nie 
dają mniej na zadanie wnioskodawcą, niż 50%, ponieważ pewne kwoty stały się 
fikcyjne. 

  
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma jeszcze pytania? 
 
Nikt pytań nie zgłaszał. 
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Punkt 12 (czas 03:47:52-04:00:17) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim podjęcie uchwał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do punktu porządku obrad, jakim podjęcie uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Radnego Pana  

P. Tylmana - Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
 
Głos zabrał Radny Pan P. Tylman, która omówił uzasadnienie do projektu uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma Pytania? 
 
Nikt z radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca poprosiła o opiniowanie Przewodniczących Komisji. 
 
Głos zabrała Radna Pani G. Polak, która w imieniu Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Spraw Społeczno-Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 Głos zabrała Radna G. Buczek, która w imieniu Komisji Rewizyjnej pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu Powiatu Drawskiego. 
 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw”  
  0 głosach „wstrzymujących się” i 

0 głosie „nieoddanych” 
podjęła uchwałę Nr XIV/106/2025 w sprawie wyrażenia zgody na wykorzystanie herbu 
Powiatu Drawskiego. 
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  
Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
Czas omawiania uchwały: 03:47:52-03:50:37 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Drawsku 
Pomorskim. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią 

Agnieszkę Kuropatnicką- Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Drawsku 
Pomorskim 

 
Głos zabrała Pani A. Kuropatnicka, która szczegółowo omówiła uzasadnienie do 

uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Drawsku 
Pomorskim na wczorajszej komisji, a dziś chciałaby wnieść autopoprawkę do uchwały 
mianowicie we wszystkich dokumentach wpisywana była data obowiązywania od  
1 czerwca, dzisiaj mamy 30 maja i trzeba było uszczegółowić termin. Natomiast  
w uchwale dotyczącej Statutu, która będzie ogłoszona w dzienniku Urzędu 
Województwa zachodniopomorskiego tej daty nie powinno być, dlatego też data została 
usunięta. Datą wejścia w życie, będzie data publikacji. 

 
Głos zabrał Pan Starosta J. Kozłowski, który podsumował, że chodzi o to, aby  

w uchwale nie było daty obowiązywania, ponieważ znajduje się również zapis  
o obowiązywaniu po 14 dniach od dnia publikacji, a to wzajemnie się wyklucza – jest 
to podpowiedź prawnika. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca poprosiła o opiniowanie Przewodniczących komisji. 
 
Głos zabrała Radna Pani G. Polak, która w imieniu Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Spraw Społeczno- Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 Głos zabrała Radna G. Buczek, która poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania 

uchwały w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Drawsku 
Pomorskim 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw”  
  0 głosach „wstrzymujących się” i 
  0 głosie „nieoddane” 
podjęła uchwałę Nr XIV/107/2025 w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Urzędowi 
Pracy w Drawsku Pomorskim 
 
Treść list z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
Czas omawiania uchwały: 03:50:38-03:53:54 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2025. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią 
Joannę Andrykowską - Skarbnika Powiatu. 

 
Głos zabrała Pani Joanna Andrykowska - Skarbnik Powiatu, która szczegółowo 

omówiła uzasadnienie do uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2025.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca poprosiła o opiniowanie Przewodniczących komisji. 
 
Głos zabrała Radna Pani G. Polak, która w imieniu Komisji Budżetu, Gospodarki  

i Spraw Społeczno- Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 Głos zabrała Radna G. Buczek, która poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2025.  
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw”  
  3 głosach „wstrzymujących się” i 
  0 głosie „nieoddane” 
podjęła uchwałę Nr XIV/108/2025 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2025. 
 
Treść list z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
Czas omawiania uchwały: 03:53:55-03:57:15 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2025-2042. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią  

J. Andrykowską - Skarbnika Powiatu.  
 

Głos zabrała Pani Skarbnik Powiatu - J. Andrykowska, która szczegółowo omówiła 
uzasadnienie do uchwały. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do uchwały? 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 
Przewodnicząca poprosiła o opiniowanie Przewodniczących komisji. 

 
 Głos zabrała Radna Pani G. Polak, która w imieniu Komisji Budżetu, Gospodarki    

i Spraw Społeczno- Publicznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 Głos zabrała Radna G. Buczek, która poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do głosowania 

uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2025-2042. 

 
 
 



29 
 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw”  
  3 głosach „wstrzymujących się” i 
  0 głosie „nieoddane” 
podjęła uchwałę Nr XIV/109/2025 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2025-2042. 

 
Treść list z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
Czas omawiania uchwały: 03:57:16-04:00:17 
 
 

Punkt 13 (czas 04:00:18-04:07:27) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są odpowiedzi na 
interpelacje i zapytania.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Starostę  

J. Kozłowskiego. 
 
Głos zabrał Pan Starosta J. Kozłowski, który odpowiedział na dwie interpelacje oraz 

wniosek. Pierwsza interpelacja Pana Radnego W. Włodarczyka dotycząca zakupu 
samochodu dla Starostwa – Pan Starosta poinformował, że odpowie pisemnie, jednak 
musi sprostować pewne rzeczy. Już w lutym Zarząd Powiatu rozpoczął procedury 
odnośnie inwestycji w postaci tego zakupu. Pan Starosta opowiadał już o tym  
w sprawozdaniach z prac Zarządu jak to dokładnie wygląda. Starostwo posiada auto  
w bardzo dobrym stanie technicznym, ale przekazany zostanie dla Powiatowego Urzędu 
Pracy w Drawsku Pomorskie, a na jego miejsce zostanie zakupiony korzystając  
z dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska nowy samochód 
dla Starostwa. W marcu został ogłoszony przetarg - w wyniku przetargu za kwotę 
300 770 złotych, była jedna oferta i właśnie ta oferta z tą kwotą wygrała i Zarząd 
postanowił przyjąć tą ofertę. Pan Starosta podkreślił, że kwota to 300 tys. a nie 400 tys. 
i że dostaliśmy 140 tys. dofinansowania. Auto będzie hybrydą w formule PLUG-IN,  
a ponieważ drugą inwestycją jest zamonitowanie paneli fotowoltaicznych na garażach, 
to w naturalny sposób będziemy mieli tani prąd. Odpowiadając na interpelację Pani 
Radnej U. Ptak w sprawie oznakowania drogi, Panu Staroście wydaje się, że Pani Radna 
otrzymała tam informację, że można rzeczywiście zastosować malowanie krawędziowe, 
ale to kosztuje dwa razy więcej. Pan Starosta przypomniał, że poprzedni Zarząd też się 
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już nad tym pochylał kilkukrotnie i był skłonny takie malowanie zrobić pod warunkiem, 
że utrzymanie tego w należytym stanie przejmą gminy na odcinkach, po których 
prowadzi droga powiatowa. Końcowo nie doszło do porozumienia. Jeżeli chodzi  
o wniosek Pani Radnej Pani U. Ptak, Pan Starosta nie rozumie, o co dokładnie chodzi 
Pani Radnej, ponieważ nie zna on takich przypadków, co do pomijania niewygodnych 
treści. Jeśli ktoś zauważa takie przypadki, albo nie zauważa w protokole swojej 
wypowiedzi to powinien przed przyjęciem protokołu to zgłosić, aby wykonać poprawkę 
do protokołu. Taka jest tego procedura.  

  
 

Punkt 16 (czas 04:07:28-04:14:08) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który poinformował, że Zarząd jest już po 

rozmowach i niebawem podpiszemy porozumienie, chcą to zrobić publicznie i wspólnie 
z burmistrzem Drawska, aby ogłosić wspólną inwestycję. Inwestycja szacunkowo 
opiewa na 9,5 miliona zł, ale jest już zapewnienie, że będzie 50% dofinansowania od 
Wojewody z tego, co zostało z poprzednich przetargów. Inwestycja remontu drogi do 
Małego Jankowa zacznie się jeszcze w tym roku. 

 
Głos zabrał Radny Pan K. Korczyński, który zadał pytanie o rozmowy toczone 

między gminami dotyczących budowy basenu. Czy Starostwo wie coś więcej i Pan 
Starosta może o tym opowiedzieć? 

 
Głos zabrał Starosta Pan J. Kozłowski, który potwierdził, że był taki temat 

poruszany na początku roku. Została skierowana do Pana Starosty prośba o wyrażenie 
stanowiska i opinii w tej sprawie, na co Pan Starosta zareagował bardzo pozytywnie  
i wyraził chęć wejścia na partnerskich układach do współpracy. Z najświeższych 
informacji Pan Starosta wie tyle, że rozmowy prawdopodobnie zostały zawieszone, 
więc nie może nic więcej powiedzieć, chociaż osobiście uważa to za bardzo dobry 
pomysł. Lokalizacja miałaby być w środku powiatu, czyli w Złocieńcu, tak ustalili 
burmistrzowie. Pan Starosta zasugerował, że powinno się to budować w miejscu gdzie 
jest relatywnie tanie źródło energii cieplnej, czyli blisko biogazowni. Co będzie dalej  
z tym pomysłem trzeba poczekać. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że wpłynęło pismo z Zespołu Szkół 
w Kaliszu Pomorskim z prośbą o wsparcie „Zwracamy się do Państwa z ogromną prośbą 
o wsparcie programu STYPENDIUM ŚW. MIKOŁAJA, aby pomóc młodzieży  
w dalszej edukacji i rozwoju talentów.” Kwota wpłacona zostaje pomnożona razy 3.  
Jeśli są chętni to dziś jest ostatni dzień, kiedy można dokonywać wpłat. 

 
 

Punkt 17 (czas 04:14:09-04:14:27) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 13:16 zamknęła XIV sesję Rady Powiatu Drawskiego 
i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 
 

 
Protokołowała           Przewodnicząca Rady 
 

Patrycja Szkolnicka                          Violetta Zbytek 
 
Sporządziła: Patrycja Szkolnicka 
 


